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Nr. 938/2020 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL HARGHITA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI 

 

 

PROCES VERBAL 
 
 Încheiat azi la data de 20 februarie 2020 orele 1900 în şedinţa ordinară a Consiliului 

Local al comunei Suseni, la sediul acestuia. 

 Se constată că convocarea Consiliului Local comunal în şedinţă s-a făcut cu 

respectarea prevederilor art. 133 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 

privind Codul administrativ prin Dispoziţia nr. 33 din 2020 a primarului comunei Suseni. 

 La şedinţă participă următorii consilieri: 

1. Bálint Attila 

2. Bálint István-Tibor 

3. Elekes József 

4. Elekes-Köllő Márta 

5. Gál Katalin 

6. Kovács Ernő 

7. Kovács Levente 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Miklós Károly 

10. Sólyom László 

11. Sólyom Máté 

12. Szabó Ágoston Attila 

13. Tótpál László 

 

De la ședință lipsește domnul consilier Marthy Barna. 

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 

Éva și doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea procesului verbal al 

ședinței. Ședința se înregistrează video și se desfășoară în limba maghiară.  

Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Bálint István Tibor, constată că sedinţa 

este legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a 

Consiliului Local al comunei Suseni. 

Președintele ședinței face cunoscută consilierilor prezenți proiectele de pe ordinea 

de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului general al Comunei Suseni pe anul 

2020 și estimări pentru anii 2021-2022 
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2. Proiect de hotărâre privind stablirea numărului de asistenți al persoanelor cu 

handicap pentru anul 2020 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuției Comunei Suseni pentru 

finanțarea cheltuielilor Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”Voșlăbeni-

Suseni” în vederea realizării lucrărilor de asfaltare a străzilor din comuna Suseni, 

județul Harghita 

4. Proiect de hotărâre privind acceptarea ofertei de donație a unui teren în suprafață 

de 883 mp înscris în CF nr. 50133 Suseni Tarla 28, Parcela 1988/1 

5. Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor anterioare din data de 9 și 30 ianuarie 

2020 

6. Probleme curente 

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi. Ordinea de zi se aprobă 

cu 13 voturi pentru, fără abțineri și voturi împotrivă. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului general al Comunei Suseni 

pe anul 2020 și estimări pentru anii 2021-2022 

Egyed József: Veniturile se pot planifica doar pe baza realizărilor din anul trecut. Din 

impozite și taxe am colectat 1.421.000 lei, am primit 1.111.000 lei din impozitul pe venit, 

iar de la Consiliul Județean și de la Administrația Fiscală 711.000 lei. Venitul propriu în 

totalitate este de 3.243.000 lei. Și am mai primit sume defalcate din TVA în valoare de 

920.000 lei, din care 239.000 lei pentru școală, 17.000 lei pentru copiii cu cerințe școlare 

speciale, 9.000 lei pentru tichete de grădiniță, 25.000 lei pentru ajutor de încălzire și 

630.000 lei pentru indemnizațiile persoanelor cu handicap. Mai avem sume defalcate din 

TVA în valoare de 2.538.000 lei și avansul proiectelor de finanțare în valoare de 

7.830.000 lei și subvenții în valoare de 10.000 lei. În total 14.441.000 lei. Aici mai intră 

soldul final al anului trecut, în valoare de 3.311.109 lei, astfel, totalul veniturilor atinge 

suma de 17.852.109 lei. 

 Veniturile proprii se compun din: 160.679 lei – soldul final al anului trecut, 

115.000 lei – diferite taxe și chirii, 175.000 lei – venituri din vânzarea materialului 

lemnos, în total 450.999 lei. Venitul propriu al școlii este în total 240.334 lei, din care 

29.284 lei – soldul final al anului trecut și 211.050 lei din vânzarea materialului lemnos și 

grădinița cu program prelungit. Totalul este de 691.333 lei. 

 La capitolul 51, am alocat 1.815.000 lei pentru fondul de salarii, 170.000 lei pentru 

indemnizațiile consilierilor și 125.000 lei pentru indemnizația de hrană și tichetele de 

vacanță. La cheltuielile materiale s-au alocat pentru materiale de birou, materiale de 

curățat, încălzire și iluminat public, apă potabilă și canalizare, carburanți, piese de 

schimb, poștă, telefon, internet, alte cheltuieli de funcționare, cheltuieli de întreținere, 

reparații, alte servicii, cursuri de perfecționare, obiecte de inventar și delegații suma de 

336.000 lei. La cheltuielile materiale am alocat suma de 30.000 lei pentru asigurări, 

întreținerea rețelei de încălzire, 80.000 le pentru strategia de dezvoltare și 75.000 lei 
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pentru investiții. Am mai propus un fond de rezervă de 10.000 lei și 100.000 lei pentru 

cheltuielile organizării alegerilor locale. În total 300.000 lei. 

 La capitolul 56 am alocat suma de 22.000 lei pentru acoperirea cheltuielilor de 

întreținere a persoanelor vârstnice din casele de bătrâni. 

 La capitolul 61 am propus un fond de salar de 84.000 lei și 11.000 lei pentru 

indemnizația de hrană și tichetele de vacanță. Pentru carburanți am alocat suma de 30.000 

lei, pentru alte cheltuieli 10.000 lei și pentru materiale de schimb 5.000 lei. 

 La capitolul 65 a intrat suma de 239.000 lei din sume defalcate din TVA și am mai 

propus suplimentarea acestei sume cu 143.000 lei. Am completat bugetul școlii cu suma 

de 23.000 lei, din bugetul local. Sunt alocate 9.000 lei pentru tichetele de grădiniță, 

17.000 lei pentru copiii cu cerințe educaționale speciale, 15.500 lei pentru burse și 50.000 

lei pentru renovarea sălii de sport. Pentru lucrările de renovare a clădirii de lângă terenul 

de sport mai avem de plătit firmei suma de 1.028.500 lei. 

 Continuăm cu capitolul 67, unde propunem suma de 44.000 lei pentru fond de 

salarii și 5.600 lei pentru indemnizațiile de hrană și tichetele de vacanță, iar pentru 

cheltuieli materiale 260.000 lei, din care 10.000 lei pentru întreținerea spațiilor verzi, 

30.000 lei pentru vizitarea localităților înfrățite, 80.000 lei pentru organizarea zilelor 

comunei, 30.000 lei pentru ziarul Barazda și materiale promoționale, 80.000 lei pentru 

proiectele ONG-urilor și 30.000 lei pentru cortină și repararea șpaleților la casa de cultură 

din Chileni. 

 La capitolul 68 am propus suma de 497.000 lei pentru fondul de salarii al 

asistenților personali și 102.000 lei pentru indemnizațiile de hrană și tichetele de vacanță 

ale acestora, 500.000 lei pentru indemnizații de însoțitor pentru persoanele cu handicap 

grav, 7.000 lei pentru programul Șansa, 48.000 lei pentru îngrijirea la domiciliu a 

persoanelor vârstnice, 25.000 lei pentru acoperirea cheltuielilor copiilor instituționalizați 

și 40.000 lei pentru ajutoare de urgență și ajutoare de încălzire. Pentru abilitarea fostei 

clădiri a primăriei am alocat suma de 948.000 lei. 

 La capitolul 70 am propus suma de 1.174.000 lei, din care 130.000 lei pentru 

iluminatul public, 30.000 lei pentru lucrări de întreținere și reparații, 20.000 lei pentru 

întreținerea rețelei de iluminat public, 15.000 lei pentru carburanți și 200.000 lei pentru 

acoperirea cu gazon artificial a două terenuri de fotbal, unul în Suseni și altul în Valea 

Strâmbă, 110.000 lei pentru cumpărarea de terenuri pentru realizarea investițiilor viitoare, 

80.000 lei pentru extinderea rețelei de apă potabilă în locurile, unde lipsește și 589.000 lei 

pentru proiectul de alimentare a rezervorului de apă din puț forat. 

 La capitolul 74 am propus 600.000 lei, din care 250.000 lei pentru stația de epurare 

din Joseni și întreținerea rețelei de canalizare, 300.000 lei pentru deșeurile menajere și 

50.000 lei pentru reparațiile rețelei de canalizare. Pentru proiectul de reabilitare a rețelei 

de canalizare am alocat suma de 666.000 lei. 

 La capitolul 84 am propus 8.844.000 lei, din care 267.000 lei pentru reparațiile 

drumurilor comunale și de câmp, 30.000 lei pentru indicatoare rutiere, oglinzi, lucrări de 

deszăpezire și 600.000 lei pentru construirea trotuarelor, cu următoarele priorități: în 

Suseni dorim să extindem trotuarul de la strada Árokköze până la strada Fehérpatak, de la 
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biserică până la strada Alszeg, de la strada Szaszok până la capătul trotuarului din Chileni 

și în Valea Strâmbă, de la capătul trotuarului din intersecție până la strada Peras. Pentru 

proiectul de reparare a drumurilor forestiere a fost alocată suma de 7.924.000 lei.  

 Astfel se compune totalul bugetului de 17.852.100 lei. 

 Bugetul propriu este compus din 70.000 lei pentru cotizațiile asociațiilor de 

dezvoltare, 65.000 lei pentru taxa cadastrală și programe proprii. La gospodărirea 

comunală am propus 15.999 lei pentru diferite reparații și 17.000 lei pentru întreținerea 

spațiilor publice și 10.000 lei pentru achitarea taxei pentru deșeurile nereciclate. Am mai 

propus suma de 113.000 lei pentru paza terenurilor forestiere și amenajamentul fondului 

forestier, 60.000 lei pentru reparații de drumuri și încă 100.000 lei pentru extinderea 

rețelei de trotuare. Bugetul propriu al școlii este de 243.000 lei. 

Sólyom László: Comisia economică, la propunerea acelor colegi, care sunt membrii în 

consiliul de administrație al școlii, a aprobat o modificare a bugetului, și anume, ca de la 

capitolul drumuri să se aloce suma de 23.000 lei pentru lucrările de reparații din interiorul 

școlii din Valea Strâmbă. Cu această modificare s-a aprobat bugetul local. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Levente: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Szabó Attila Ágoston: Comisia social-agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Bálint István Tibor: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

2. Proiect de hotărâre privind stablirea numărului de asistenți al persoanelor cu 

handicap pentru anul 2020 

Kovács Ileana Éva: Proiectul este propus pentru aprobarea celor 18 locuri de asistenți 

personali angajați momentan și un număr de 45 indemnizații de însoțitor. 

Kovács Levente: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Bálint István Tibor: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuției Comunei Suseni pentru 

finanțarea cheltuielilor Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”Voșlăbeni-

Suseni” în vederea realizării lucrărilor de asfaltare a străzilor din comuna 

Suseni, județul Harghita 

Kovács Ileana Éva: Regulamentul asociației de dezvoltare intercomunitară Voșlăbeni-

Suseni prevede alocarea sumei de 45.000 lei pentru finanțarea lucrărilor de asfaltare.   

Într-ucât 60.000 t de piatră vor fi folosite pentru asfaltare, iar cheltuielile acestor lucrări 

de asfaltare trebuie plătite de consiliul local. 

Bálint István Tibor: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 
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4. Proiect de hotărâre privind acceptarea ofertei de donație a unui teren în 

suprafață de 883 mp înscris în CF nr. 50133 Suseni Tarla 28, Parcela 1988/1 

Egyed József: Este vorba de suprafața de teren de lângă terenul de fotbal, care a fost 

donat comunei, pentru a le folosi în scopuri publice. Pe prima parte a suprafeței de teren 

dorim să construim un teren de joacă, deoarece avem deja finanțare pentru acesta. 

Mulțumim pentru donație doamnei Laczkó Teréz și domnului Zöld Szilárd. 

Kovács Levente: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Bálint István Tibor: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

5. Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor anterioare din data de 9 și 30 

ianuarie 2020 

Bálint István Tibor: Supune procesele verbale din data de 9 și 30 ianuarie 2020 

procedurii de votare, iar acestea se aprobă cu 13 voturi pentru, fără abțineri și fără voturi 

împotrivă. 

 

6. Probleme curente 

Gál Katalin: Aș avea o solicitare, ca în cazul în care se va rectifica bugetul în decursul 

anului, să se aloce sumele necesare pentru reînnoirea acoperișului casei de cultură din 

Chileni, pentru ca lucrările din interior să nu se distrugă, având în vedere că se infiltrează 

apa. Țiglele au fost deja rotite. În același timp mă bucur pentru extinderea trotuarelor, iar 

dacă vom avea fonduri în plus, atunci aș solicita să se extindă trotuarul din Chileni până la 

cabinetul medical. 

Egyed József: Planificăm în continuare extinderea trotuarelor și vom verifica dacă vom 

putea executa lucrările de reînnoire a acoperișului casei de cultură fără studiu de 

fezabilitate. Această lucrare o vom considera prioritate. 

Tótpál László: Aș dori să dau glas recunoștinței mele privind bugetul, localitatea Valea 

Strâmbă a primit destule finanțări din buget. Vor fi reparate străzile, vor fi extinse 

trotuarele și se va rezolva și problema apei potabile. Aș dori să solicit la următoarea 

rectificare  a bugetului local să se aloce sume pentru sprijinirea lucrărilor de construire a 

capelei mortuare din Valea Strâmbă. 

Egyed József: În Valea Strâmbă sunt cele mai multe străzi neasfaltate. Vom avea acest 

lucru în vedere la următorul ciclu de finanțări europene, iar dacă nu se vor acorda 

finanțări în acest scop, atunci vom rezolva din resurse proprii. Sper că vom putea ajuta și 

parohia. 

Miklós Károly: Capacele căminelor de vizitare se asfaltează acum, pe frigul acesta, când 

sunt grade în minus. Vă rog să verificați. 

Egyed József: Vom anunța dirigintele de șantier să fie atent. 

Kovács Ernő: Vă doresc mult succes în executarea bugetului. 

Sólyom Máté: M-aș interesa în legătură cu indicatoarele cu numele localităților între 

localitățile Suseni și Chileni, deoarece am primit promisiunea că vor fi comandate. 
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Egyed József: Le-am comandat deja. Vom verifica. 

Gál Katalin: Ieri am văzut și eu că la ieșirea din localitatea Suseni înspre localitatea 

Ciumani indicatorul a fost doborât de vânt, vă rog să verfificați și acel indicator. 

Mihálydeák Ervin: Pentru funcționarea popicăriei s-a întocmit deja un regulament de 

funcționare? 

Egyed József: Domnul Deák László se ocupă de popicărie, dânsul trebuie întrebat. 

Ajutorul dânsului trebuie cerut. Popicăria poate fi folosită de oricine. 

Sólyom László: Ați reușit să dați în chirie cantina? 

Egyed József: Încă nu, nu s-a prezentat nimeni. Sperăm că va veni cineva. Lipsa 

întreprizătorilor influențează acest lucru, nu lipsa banilor. 

 

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi 

declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni. 

 

 

ÎNTOCMIT, 

Elekes-Köllő Angéla Gabriela 

 

 

  PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ         SECRETAR GENERAL 

   Bálint István Tibor              Kovács Ileana-Éva 


